
ACTA NÚM. 188 
 
Membres assistents: 
Xavier Blanco Escoda 
Maite Carrassón López de Letona, 
presidenta 
Diego Castro Ceacero 
Anna Díaz Vicario. 
Maria Feijoo Cid 
Ester Fernández Gimeno 
Isidre Gibert González, 
Jesús Giraldo Arjonilla 
Alba Hernández Bonilla 
Sonia Lorente Sánchez 
Salvador Navarro Soto 
Susana Navas Navarro 
Joan Orobitg Huguet 
Josep Pastor Milán 
Clara Penas Pérez 
Alex Pérez Sánchez 
Elisabeth Pladevall Ballester 
Xavier Ramos Morilla 
Alejandro Rialp Criado 
Cristina Riba Trepat 
Tatiana Rovira Faixa 
Susana Subirà Álvarez 
Olga Torres Hostench 
Pere Ysàs Solanes 

A Bellaterra, a les 09.40 h del dia 16 
d’octubre de 2024, es reuneixen en sessió 
ordinària, a la sala de Juntes del Rectorat 
i sota la presidència de la vicerectora de 
Personal Acadèmic, Maite Carrassón 
López de Letona, els membres de la 
Comissió de Personal Acadèmic 
assenyalats al marge. 

 
S’han excusat d’assistir a la reunió Ernesto Castaños Moreno, Míriam Giménez Dapena,  
Miguel Hernandez Cabrera, Cristina Madrid Sandín, Assumpció Malgosa Morera,  i 
Daniel Rico Camps. 
 
Hi actua com a membre de suport Joan Farré Vila, cap de la Unitat de Personal Acadèmic 
i la senyora Natividad Ramajo Hernández, adjunta del vicerectorat de Personal 
Acadèmic.  
 
Hi actua, com a secretària, Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet Jurídic de la UAB. 
 
 
Ordre del dia  
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic.  
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris. 
4. Aprovació de concursos de PDI laboral  
4 Bis. Aprovació criteris avaluació intermèdia lectors 



5. Convocatòria d'avaluació de l'activitat docent 2024 (trams generats fins el 
31/12/2023): Presentació i proposta d’informe de recurs contra la resolució definitiva 
d’avaluació 
6. Assumptes de tràmit:  
6.1 Col·laboradors docents nomenats al setembre. 
6.2 Aprovació de noves comissions avaluadores. 
7. Torn obert de paraules. 
 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment, acorda aprovar l’acta del dia 19 de 
setembre de 2024. 
 
2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic.  
 
La vicerectora de Personal Acadèmic abans d’iniciar el seu informe vol donar la 
benvinguda a nous membres de la Comissió, com la doctora Cristina Riba que és la nova 
directora del Departament de Dret Privat i a la senyora Clara Penas, nova representant 
del Comitè d’Empresa a aquesta Comissió. A continuació comenta que l’informe serà 
breu, i explica que l’anomenat Programa Talento del Ministeri ara es diu Programa Maria 
Goyri, i s’està a punt de signar el conveni amb les universitats, el Ministeri de Ciència, 
Innovació i Universitats i la Generalitat.  
 
A continuació vol recordar als membres de la Comissió, per tal que ho trametin als seus 
Departaments, que els contractes de lectors tenen 6 mesos de prova, i després el 
contracte de lector és de 6 anys i l’avaluació intermèdia és orientativa.  
 
Pel que fa a les impugnacions dels concursos explica que a la UAB quan s’impugna un 
concurs es suspenen els nomenaments o els contractes fins que no es resol la 
reclamació, que té un termini de 3 mesos, i per més que la llei només preveu 
expressament que es suspenguin els nomenaments o contractes dels professors 
permanents a la UAB històricament es suspenien tots. Amb l’augment de recursos per 
contractar professorat lector dels darrers mesos, i sobretot amb els que s’hauran de 
convocar el present curs acadèmic, que amb el programa d’incorporació de talento del 
Ministeri hauran d’estar contractats a 30 de juny de 2025, podria passar que algun 
contracte no estes signat a aquesta data amb el tràmit de les reclamacions i es perdessin 
els recursos. Per tot això s’ha decidit des del vicerectorat de Personal Acadèmic no 
suspendre els contractes dels lectors que han guanyat els concursos i els hi han 
impugnat el concurs des del mes de setembre fins que es tramita la reclamació. Amb 



aquesta decisió els departaments podran tenir la persona contractada i coberta la 
docència i s’alleugerirà els problemes en aquest sentit.  
 
Finalment informa sobre la comptabilitat dels substituts, un assumpte que ja ha sorgit 
en diverses ocasions a aquesta Comissió, i comenta que l’Oficina de Conflictes 
d’Interessos del Ministeri de Funció Pública ha informat que la figura de substitut només 
a efectes de compatibilitat és similar a la del associat, que no està expressament prevista 
a la Llei d’Incompatibilitats perquè és una figura molt posterior a la Llei i als Reials 
Decrets d’Incompatibilitats. Explica que es seguirà el mateix criteri que es va fer servir 
l’any passat i és que es contractarà al substitut i es demanarà al centre on té la seva 
activitat principal si dona la compatibilitat, si la dona es manté el contracte i si no li dona 
s’haurà de rescindir el contracte.  
 
A continuació s’inicia un torn d’intervencions en el que es planteja que fora important 
que la Generalitat es pronunciés expressament en la compatibilitat dels substituts que 
tenen la seva activitat principal amb ells, ja que molts dels substituts són funcionaris de 
la Generalitat i si ells ja legislessin en aquest sentit es solucionari gran part del problema. 
Es demana que passa si hi ha una impugnació en un concurs i finalment la plaça es queda 
deserta. 
 
La vicerectora de Personal Acadèmic respon que efectivament els vicerectors de 
personal acadèmic de les universitats catalanes estan insistint des del mes de juny a la 
Generalitat perquè faci el que ha fet la Generalitat Valenciana donat la compatibilitat 
als substituts i certament es solucionaria el problema amb el que depenen de 
l’administració autonòmica. Respecte a les places vacants derivades d’impugnacions de 
concursos comenta que si hi ha un defecte formal en un concurs i es detecta arrel d’una 
impugnació, es torna enrere el concurs per esmenar el que s’hagi fet malament però 
sempre pot haver un guanyador, no necessàriament s’ha de quedar deserta la plaça. 
 
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris 
 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació.  
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda: 

Primer.- Aprovar les convocatòries de places PDI dels cossos docents universitaris, de 
conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon. Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquest acord. 

 

4. Aprovació de concursos de PDI laboral  
 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació,  



 

La Comissió de Personal Acadèmic acorda: 

Primer.- Aprovar per assentiment les convocatòries de places PDI laboral, següents, 
de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment 
d’aquests acords. 

 
4 Bis. Aprovació criteris avaluació intermèdia lectors. 
 
La vicerectora de Personal Acadèmic presenta aquest punt de l’ordre del dia, els criteris 
del Departament de Filologia anglesa i germanística i comenta que aquests criteris ja 
incorporen les ultimes modificacions de la normativa. 
 
 
La Comissió de Personal Acadèmic acorda: 

Primer.- Aprovar, si escau els criteris d’avaluació intermèdia de lectors del 
departament de  Filologia anglesa i germanística, de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment 
d’aquests acords.  

 
5. Convocatòria d'avaluació de l'activitat docent 2024 (trams generats fins el 
31/12/2023): Presentació i proposta d’informe de recurs contra la resolució definitiva 
d’avaluació 
 
La vicerectora d’Estudis i Qualitat presenta els informes a aprovació d’aquesta Comissió 
sobre els 10 recursos que s’han presentat a la resolució definitiva d’avaluació. Recorda 
que tota la documentació de cadascun dels recursos presentats es troba en un enllaç 
confidencial que tots els membres d’aquesta Comissió han pogut consultar.  Explica que 
hi ha 1 recurs presentat contra la resolució definitiva d’avaluació favorable en el que es 
demana augmentar la qualificació del responsable acadèmic, en aquest cas es presenta 
un informe favorable a l’augment en la qualificació i per tant la proposta seria d’estimar 
aquest recurs. A continuació explica que hi ha 2 recursos més que s’han presentat contra 
la resolució definitiva d’avaluació desfavorable i tenen també informes favorables a 
l’estimació d’aquests recursos, en un cas una persona demanava pujar nota del 
responsable acadèmic i ateses les al·legacions que formula s’informa favorablement, i 
en un altre cas és per enquestes dels alumnes, per problemes a la titulació i malsentesos, 
i ho acredita avalat pel cap de departament. Per tot això es proposa estimar aquests dos 
recursos. 
 
Tot seguit presenta els 7 recursos que s’han presentat i en el que l’informe proposat és 
de caràcter negatiu. Explica que un d’ells és per les enquestes dels estudiants, en aquest 
cas les enquestes són representatives i s’han qualificat amb una D, i no hi ha cap element 
a considerar per fer canviar aquesta valoració. Els 6 recursos restants es presenten noves 



documentació respecte a la que es va presentar a la sol·licitud i segons la guia no es 
podran fer esmenes amb noves aportacions i per això un cop valorats els recursos es 
presenten informes desfavorables als esmentats recursos.  
 
A continuació s’inicia un torn d’intervencions en el que es celebren els 3 informes 
favorables i es lamenta que no tots els informes ho siguin en aquest sentit, es comenta 
que crea indefensió no poder aportar nova documentació. També es diu que no s’ha de 
ser tant estricte, que les noves aportacions poder reforçar les al·legacions, si el director 
del departament que coneix la persona diu que ho fa bé no caldria res més. Es diu que 
hi ha trams que són irregulars i difícils perquè els professors han estat associats molts 
anys i el dia que son lectors comencen a demanar trams, es troben en situacions difícils, 
es demana si la gent que té un tram desfavorable perquè no ha aportat prou 
documentació, pot demanar-ho l’any següent. Es demana que es modifiqui la guia en el 
punt que es diu que no es poden considerar noves aportacions, ja que ha de prevaldre 
la realitat per sobre de la burocràcia i d’aquesta manera es perjudica a molts bons 
professors que fan una docència justa. Es comenta que a nivell processal penal si apareix 
un testimoni nou es pot tenir en compte en un procediment nou, són garanties 
constitucionals. Finalment es comenta que ni que sigui un únic cas desfavorable, si el cas 
és injust és injust i el procediment pot donar lloc a decisions equivocades.  
 
La vicerectora d’Estudis i Qualitat diu que s’han revisat detalladament tots els casos, i 
matisa que es pressuposa que tothom fa bona docència, i en alguns casos amb 
enquestes representatives no és així. Sobre les dades comenta que trams desfavorables 
dels 321 presentats són només 33 trams i la majoria de desfavorables no és per manca 
de satisfacció de l’alumnat. Respecte a la pregunta de si es pot demanar a l’any següent 
per no acceptar noves aportacions diu que depèn de si són mèrits dels últims o els 
primers períodes, tothom que té trams desfavorables els pot presentar l’any que ve si 
substitueix un dels anys avaluats per un altre.  
 
La lletrada del Gabinet Jurídic comenta que en dret administratiu la convocatòria és la 
llei que marca el procés i les seves previsions vinculen a tothom, i els terminis són molt 
importants, de manera que si has de presentar alguna documentació en determinat 
termini, si no ho fas i tenies opció de presentar-ho perds el dret de fer-ho, a no ser que 
hi hagin causes de força major que t’hagin impossibilitat presentar-ho i que s’acreditin. 
També existeix el recurs de revisió de manera que si apareixen documents que no es 
podien tenir al moment oportú es poden tenir en compte, i sobretot que de cada recurs 
es revisa tot dels del punt de vista tècnic i des del punt de vista jurídic i es fa una revisió 
molt acurada.  
 
La vicerectora de Personal Acadèmic comenta que ens hem de prendre seriosament 
l’avaluació, que va estar a una reunió de la CRUE professorat i es va dir que només 
s’acceptaran avaluacions dels trams docents delegats a les comunitats autònomes si hi 
ha un percentatge segur que indiqui que no es dona el tram a tothom. I això ha de ser 
així perquè no tothom és bon professor, igual que amb els alumnes que hi ha de bons i 
de menys bons, és la naturalesa humana. Vol ressaltar que ens estem jugant molt, totes 
les acreditacions del nostre professorat dependran de que fem bé i amb criteri 
l’avaluació docent.   



 
La Comissió de Personal Acadèmic acorda per 11 vots a favor, 3 en contra i 5 
abstencions acorda: 

Primer.- Informar favorablement per assentiment 3 recursos presentats.  

Segon.- Informar desfavorablement 7 recursos presentats, per 15 favor, 2 contra, i 6 
abstencions.  

Tercer.- Elevar els informes al rector per a la resolució dels recursos presentats.  

Quart.- Encarregar a la Vicerectora d’Estudis i de Qualitat l’execució i el seguiment 
d’aquests acords. 

 
6. Assumptes de tràmit.  
6.1 Col·laboradors docents. 
6.2 Modificacions de tribunals de concursos. 
 
 
6.1 Col·laboradors docents. 
 
La vicerectora informa sobre el col·laboradors de docència nomenats al mes de 
setembre d’acord amb el que preveu el Reglament de Personal Acadèmic per 
desenvolupar la seva activitat professional fora de l’àmbit acadèmic  de la UAB i que 
col·laboren ocasionalment o permanentment amb la Universitat de forma 
desinteressada mitjançant la realització  d’activitats docents, i sense tenir vinculació 
laboral amb la universitat.  
 
Per assentiment, la Comissió de Personal Acadèmic acorda: 
 
Primer. Donar-se per assabentats del reconeixement com a col·laboradors docents en les 
diverses modalitats previstes al Reglament de Personal Acadèmic dels professionals que 
consten a l’annex adjunt. 
 
Segon. Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment d’aquests 
acords. 
 
 
6.2 Modificacions de tribunals de concursos. 
 
La vicerectora presenta modificacions de tribunals d’alguns concursos. 
 
Per assentiment, la Comissió de Personal Acadèmic acorda: 
 
Primer.- Aprovar la proposta de nova comissió avaluadora per al concurs de professorat 
agregat AL/24/655 (Convocatòria núm. 2024/D/LD/CC/23), en el següent sentit:  
 
President/a titular: María Teresa Martínez Soria – TU- Universidad de la Rioja  
Secretari/a titular: Mª Isabel Pividori Gurgo -CU- Universitat Autònoma de Barcelona  



Vocal titular: Agustín Etxeberria Lizarraga -TU- Universidad del País Vasco  
President/a suplent: Arsenio Muñoz de La Peña Castrillo -CU- Universidad Extremadura 
Secretari/a suplent: María Muñoz Tapia -CU- Universitat Autònoma de Barcelona  
Vocal suplent: Jesús Fernández Castillo – TU_Universidad Complutense de Madrid  
 
Segon. Aprovar la proposta de nova comissió avaluadora per al concurs de professorat lector 
Serra Hunter UAB-LE-232-008 (Convocatòria núm. 2024/D/LEM/CL/10), en el següent sentit:  
 
President/a: Vincent Buskens University of Utrecht  
Secretari/ària: Antoni Verger Planell Universitat Autònoma de Barcelona  
Vocal 1: Marta Soler Universitat de Barcelona  
Vocal 2: Sinisa Malesevic University College Dublin  
Vocal 3: Isabel Kusche University of Bamberg  
Secretari/ària suplent: Guillem Rico Camps Universitat Autònoma de Barcelona  
Suplent: Magne Paalgard Flemmen University of Oslo  
Suplent: Pia Heike Johansen University of Southern Denmark  
Suplent: Gianluca Manzo Sorbonne Université  
Suplent: Enrique Marín Criado Universidad Pablo de Olávide.  
 
8. Torn obert paraules. 
 
La doctora Cristina Riba agraeix la benvinguda a la presidenta i comenta que sap que 
aquesta és una comissió que treballa molt, que té molta feina i s’ofereix en acompanyar 
en aquesta tasca. Demana com funciona el sorteig dels membres dels tribunals de les 
càtedres.  
 
La vicerectora diu que es va sortejar un numero aleatori, i com cada llista es diferent, 
cada àrea de coneixement té un nombre diferent de membres, el primer de la llista, és 
titular, el segon és suplent, etc. Explica que quan el Ministeri torni a enviar les noves 
llistes amb el professorat de tota Espanya, es tornarà a fer igual, en totes les places noves 
que no són de promoció. Comenta que la llista facilitada pel Ministeri no pot ser publica.  
 
El doctor Joan Orobitg demana si els concursos de catedràtics són de mèrits, i la 
vicerectora diu que sí, que no hi ha prova oral, que així ho preveu la LOSU. 
 
Fi: 11.05 


